
Dagsorden for skolebestyrelsesmøde onsdag d. 26. april 2023 kl. 17.00-20.00.  

Sted: Gerbrandskolen 

Deltagere: Jesper, Julie, Peter, Martin, Søren, Christina, Christina, Camilla, Sidse Stine og Mia 

Afbud: Natashia 

Punkt Uddybende kommentarer Tid 

1.Valg af ordstyrer /Mia 17.00 

2.Valg af referent /Stine  

3.Godkendelse af dagsorden /Mia  

4. Status på skolen  Informationspunkt  

Status på Gerbrandskolen herunder elevfravær – skal vi gøre 

noget som skolebestyrelse eller er det et vilkår? 

 

Jesper gennemgår skolen samlede fravær blandt eleverne. 

Gennemsnittet for det totale fravær er 10,5 dage i indeværende 

skoleår.  

Systemet omkring fraværsregistrering gennemgås i SB og 

skolens samlede tal vises til bestyrelsen. 

Der tales om sammenhænge mellem sygefravær, trivsel og 

ekstraordinært fravær, og om den påvirkning det kan have for 

både den enkelte elev og klassefælleskabet, når der er meget 

fravær. 

 

Arbejdet med overgange 0.-1. og indskoling-mellemtrin. 

Der arbejdes med de gode overgange på Gerbrandskolen i de 

enkelte teams frem mod de skift, som naturligt kommer i løbet 

af elevernes skolegang. 

/Jesper 

17.10-17.30 

5. Opfølgning på 

timefordelingsplan  

Beslutningspunkt  

Timefordelingsplan til godkendelse. 

Er der opbakning fra SB på at have to lærere på samtidig i stedet 

for en længere skoledag? 

17.30-17.35 



/Jesper 

 

Time fordelingsplanen er godkendt 

6. Fokusområde:  

Opfølgning på trivsel  

Informationspunkt  

1. Opfølgning på de to trivselstemadage: Pederlykke & 

Skole og forældre. 

 

 

2. Kort status fra arbejdsgruppen – hvilke temaer arbejdes 

der med og hvornår forventes SB involveret? (Camilla og 

Sidse) 

/Mia 

 

Mia fortæller om oplæg og materiale og tilbud fra Skole og 

Forældre, som omhandler det gode forældresamarbejde og 

inkluderende fællesskaber i skolen.  

 

En del af skolebestyrelsen har været til oplæg med Karen 

Wistoft, og der tales om guldkorn og gode pointer. – 

Mobilpolitik, trivsel i skolen, styrkelse af de gode fællesskaber, 

og skabelse af et positivt selvbillede. 

Arbejdsgruppen arbejder videre med temaet trivsel efter 

Trivselsundersøgelsen er blevet tilgængelige.  

Der arbejdes på et dialogmøde om digital dannelse for 

forældrene på skolen i 4-skoleregi i løbet af foråret. 

 

17.35-17.50 

 

7. Fokusområder: 

Ressourcecenter 

Informationspunkt 

Opmærksomhed på hvorledes centret kører og opgaver 

relateret til centret. 

/Søren og Stine 

Stine præsenterede ressourcecenteret (RC) med fokus på 

tværfagligt RC, hvor skolens vejledere, PPR og 

skolesocialrådgiver samarbejder om skolens elever. 

Gerbrandskolen er underlagt arbejdsmetoder besluttet af Kbh. 

Kommune, og Stine fortalte om hvordan skolen arbejder med 

tværfagligt RC - fx koordinations teamet og brugen af det 

17.50-18.25 

 



pædagogiske notat, der dokumenterer indsatsen overfor børn. 

Hun gennemgik hvordan skolen sagsstyrer og lavede en staus 

over antal af aktive sager. Skolen vurderer at antallet af sager er 

steget de seneste år. 

Mia spurgte ind til definitionen af PPR som er skolepsykologer. 

Martin spurgte ind til processen omkring pædagogisk notat, og 

det blev tydeliggjort, at der er meget dokumentation i 

processen, og at kontakten mellem psykolog og elev er blevet 

mere sparsom.  

PPR bruger meget tid på testning af børn, netværksmøder og 

indstillinger til udredninger.  

 Jesper klarlagde Frejaskolens arbejde. SB diskuterede hvor 

hurtigt der kommer hjælp fra et barn indstilles. Jesper klarlagde 

at tendensen er gået mod at forældre selv udreder deres børn 

og kræver ekstra støtte i skolen. 

Vi taler om, hvordan vi kan videreformidle de gode initiativer, 

som er på Gerbrandskolen. Hvor kan det passe ind at informere 

om skolens daglige arbejdsgange. 

8. Meddelelsesbog Kort status  

Hvor langt er vi? 

/Mia 

18.25-18.30 

 MAD 18.30-19.00 

 

9. Skoleudviklingssamtale Informationspunkt 

19. juni kl. 17-19. Arbejdsgruppe 

/Jesper 

 

Der skal nedsættes en arbejdsgruppe, som skal deltage i 

skoleudviklingssamtaler med forvaltningen.  

Der tænkes og vendes tilbage, hvis man vil sidde med i 

arbejdsgruppen / til samtalen.  

 

 

19.00-19.10 

10. Forældremøder 2023-

2024 

Informationspunkt  

På sidste møde besluttede bestyrelsen at videreudvikle 

konceptet og temaerne i dialogværktøjet introduceret sidste år. 

SB kom med flg. forslag som input: At samle og tematisere, at 

inddrage eleverne i at diskutere cases, at inddrage opførsel på 

19.10-19.25 



sociale medier som tema, at introducere kontaktforældrene til 

konceptet inden forældremøderne og at konceptet for næste år 

skal ligge klar primo juni, for at ledelsen kan sætte lærerne ind 

heri i god tid inden møderne.   

Kort status fra arbejdsgruppen: Hvad skal tænkes ind i 

planlægningen og skal vi arbejde videre med temaerne fra sidst 

(arbejdsgruppe Mia, Peter og Christina)? 

/Peter og Mia 

 

Vi aftaler at holde et møde for kontaktforældrene på skolen 

inden sommerferien. 

Der skal i kommende skoleår gives tid til at forældrene kan tale 

sammen til forældremøderne ved årets opstart, så der kan 

arbejdes med materialet. – Jesper giver lærerne besked inden 

skoleårets start, og det er tanken at kontaktforældrene i 

samarbejde med lærerne skal planlægge, hvilke cases der skal 

arbejdes med i klassen. 

 

Arbejdsgruppen fastsætter en dato for mødet.  

 

Redigering af materialet skal være færdig i juni 

11. Frikvarterer Diskussionspunkt 

Frikvarterer og udeområder (græsplænen, uro i skolegården). 

Input til det gode frikvarter 

/Mia 

 

Hvad er det gode frikvarter og hvordan kan vores pauser blive 

endnu bedre?   

SB deles op i grupper og drøfter, hvad de gode pauser er, og 

hvad man også kan gøre for at gøre vores pauser bedre.  

Der drøftes udfordringer ved de perioder, hvor græsset er lukket 

og om det er en mulighed at dele gården op i farvede zoner, kan 

man udnytte flere arealer på skolen.  

 

19.25-19.40 

12. Valg til skolebestyrelsen Informationspunkt 

Hvem er på valg og hvad er tidslinjen vi skal følge. 

/Julie  

19.40-19.45 

 



 

Otto, Martin og Julie er på valg. 

Julie genopstiller. 

Martin genopstiller. 

  

Mia fratræder skolebestyrelsen ved skoleårets udgang.  

 

13. maj frist for opstilling af kandidater til SB. – Jesper sender 

info ud på Aula.  

 

13. Meddelelser fra 

a/ Formandskabet 

b/ Personalet  

c/Forældre 

d/Ledelsen 

a/ Mia fratræder skolebestyrelsen ved skoleårets udgang. 

b/ Personalet oplever at det er en presset tid, med et stigende 

konfliktniveau i både undervisningen og i 

skolehjemsamarbejdet.   

c/ Skolens mobilpolitik ønskes drøftet på et kommende møde. 

  

 

19.45-19.55 

14. Eventuelt  19.55-20.00 

   

   

 


